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Protokół z 
XVIII Sesji Rady Gminy  
z dnia 22 czerwca 2016r. 

 
 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16:05 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Lesiński, 
który stwierdził, że Sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Magda Rachtan – Małycha 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Jakub Żołądek 
sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Paweł Doba 
Lucyna Jaroszewska 
Jacek Walkowiak, 
a także: 
Bogdan Kemnitz - Wójt Gminy  
Genowefa Przepióra - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak - Tyczka - Radca Prawny  
Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie – Marzena Socha 
Dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach – Grzegorz Stachowiak 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Mirosława Radzimska  
Dyrektor Zakładu Komunalnego – Ryszard Pomin 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu – Michał Żelazek 
Monika Nowicka- Inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa. 
 
Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad i nie ma 
propozycji wprowadzenia do niego zmian. W związku z powyższym zarządził głosowanie w 
sprawie przyjęcia porządku obrad.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem porządku obrad głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
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Porządek obrad przedstawiał się następująco : 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Kleszczewo na lata 2016-2019 z perspektywą do roku 2023. 
6. Absolutorium dla Wójta Gminy za 2015r. 
1) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2015r., 
2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2015r., 
3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu gminy za 2015r. wraz z informacją o stanie mienia jednostki 
samorządu terytorialnego, 

4) dyskusja, 
5) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2015r., 
6) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium, 
7) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji 

Rewizyjnej, 
8) dyskusja, 
9) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za 2015r. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Kleszczewo. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Kleszczewo”. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania odpłatności za usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Kleszczewo. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016r.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2016-2024. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy na II półrocze 2016r.  
14. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
15. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
16. Zapytania i wolne wnioski. 
17. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia  
Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia  
Przewodniczący Lesiński poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił uwag. W 
związku z powyższym członkowie rady przeszli do głosowania nad jego przyjęciem. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Ad. 4 porządku posiedzenia  
Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XVII Sesji Rady Gminy przedstawiła 
Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu.  
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Ad. 5 porządku posiedzenia  
Projekt uchwały Nr XVIII/131/2016 w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla 
Gminy Kleszczewo na lata 2016-2019 z perspektywą do roku 2023” przedstawiła Pani Monika 
Nowicka. Pani Nowicka poinformowała, że projekt został szczegółowo omówiony podczas 
wspólnego posiedzenia komisji. Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu uchwały głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała nr XVIII/131/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia - absolutorium dla 
Wójta Gminy Kleszczewo za 2015r. 

 
1) Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2015r. 

Pani Skarbnik przedstawiła wykonanie budżetu gminy za 2015r. Radni wcześniej otrzymali 
materiały dotyczące wykonania budżetu obejmujące: 
- wykonanie budżetu Gminy Kleszczewo za 2015r.(dochody, wydatki) – część tabelaryczna 
- wykonanie budżetu Gminy Kleszczewo za 2015r. – część opisowa, 
- wykonanie dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań z zakresu administracji 
rządowej za 2015r. – część tabelaryczna, 
- zmiany w planie wydatków w 2015r. na realizacje programów finansowanych z udziałem 
środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt. 2 i 3 ustawy – część tabelaryczna, 
- realizacja przyjętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej przedsięwzięć – część opisowa, 
- wykonanie wydatków na projekty realizowane w ramach funduszu sołeckiego za 2015r – 
część tabelaryczna, 
- informacje o stanie mienia komunalnego Gminy Kleszczewo na dzień 31.12.2015r. – część 
tabelaryczna. 
Materiały dotyczące wykonania budżetu za 2015r. zostały sporządzone na podstawie 
następujących sprawozdań: Rb-27S, Rb-28S, Rb-NDS, Rb-N, Rb-UN, Rb-Z, Rb-UZ, Rb – 
30S, Rb – 34S, Rb – ST, Rb – PDP, Rb - 50. 
Wykonanie budżetu zostało szczegółowo omówione podczas wspólnego posiedzenia Komisji 
Rady Gminy w dniu 24 maja 2016r. 
 

2) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2015r. 
Pani Skarbnik przedstawiła informację dotyczącą następujących sprawozdań finansowych za 
2015r.: 
- skonsolidowany bilans jednostki samorządu terytorialnego, 
- bilans z wykonania budżetu państwa, jednostki samorządu terytorialnego, 
- bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego, 
- rachunek zysków i strat jednostki, 
- zestawienia zmian w funduszu jednostki.  
Sprawozdania finansowe zostały radnym wcześniej przekazane i szczegółowo omówione 
podczas wspólnego posiedzenia komisji.  
Pan Wójt przedstawił wykonanie budżetu w formie prezentacji multimedialnej. 
 

3) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2015 wraz z informacją o stanie mienia 
jednostki samorządu terytorialnego. 
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Przewodniczący Lesiński przedstawił Uchwałę nr SO-0954/17/16/2016 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 6 kwietnia 2016r. w sprawie wyrażenia 
opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Kleszczewo za rok 2015 wraz z informacją 
o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego. 
 

4) Dyskusja 
Przewodniczący otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy i 
sprawozdaniem finansowym.  
Ponieważ podczas wspólnego posiedzenia komisji w sprawie wykonania budżetu gminy za 
2015r. w/w sprawozdania zostały szczegółowo omówione, radni nie mieli pytań i uwag. 
 
  5) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2015r. 
Przewodniczący Lesiński przedstawił projekt Uchwały Nr XVIII/132/2016 w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 
za 2015r., następnie przeszedł do głosowania. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 
Uchwała Nr XVIII/132/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 

6) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, radny Jan Rajchelt przedstawił wniosek Komisji 
Rewizyjnej wraz z uzasadnieniem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2015r. 
 
  7) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku 
Komisji Rewizyjnej.  
Przewodniczący Lesiński przedstawił Uchwałę nr SO-0955/24/16/2016 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 12 maja 2016r. w sprawie wyrażenia 
opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kleszczewo w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Kleszczewo za rok 2015. 
 

8) Dyskusja. 
Przewodniczący Lesiński otworzył dyskusję nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie 
absolutorium dla Wójta Gminy za 2015r. oraz opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Poznaniu w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium.  
Radni nie mieli żadnych pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
następnego punktu obrad. 
 

9) Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za 2015r. 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XVIII/133/2016 w sprawie absolutorium 
dla Wójta Gminy Kleszczewo za 2015r., następnie przeszedł do głosowania. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 
Uchwała Nr XVIII/133/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XVIII/134/2016 w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani Monika Nowicka. Poinformowała, 
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że projekt został szczegółowo omówiony podczas poszczególnych posiedzeń komisji. Radni 
nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu 
uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała nr XVIII/134/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XVIII/135/2016 w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Planu 
Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Kleszczewo” przedstawiła Pani Monika Nowicka. 
Poinformowała, że, została wprowadzona autopoprawka w § 1 i w przygotowanym 
dokumencie brzmi następująco „W Załączniku do Uchwały Nr XVI/116/2016 Rady Gminy 
Kleszczewo z dnia 22 marca 2016r. zmieniającej Uchwałę Nr XIV/92/2016 Rady Gminy 
Kleszczewo z dnia 27 stycznia 2016r. w sprawie: przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 
dla Gminy Kleszczewo” wprowadza się zmiany, które przyjmuje się do realizacji:”. W dalszej 
części projekt, który został szczegółowo omówiony podczas poszczególnych posiedzeń komisji 
pozostał bez zmian. Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł 
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr XVIII/135/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XVIII/136/2016 w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania przedstawiła Pani 
Mirosława Radzimska. Projekt został szczegółowo omówiony podczas poszczególnych 
posiedzeń komisji. Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł 
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XVIII/136/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XVIII/137/2016 w sprawie zmiany Statutu Gminy Kleszczewo 
przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt został szczegółowo omówiony w czasie poszczególnych 
posiedzeń komisji. Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł 
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XVIII/137/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 
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Projekt Nr XVIII/138/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016r. przedstawiła 
Pani Skarbnik. Projekt został szczegółowo omówiony podczas poszczególnych posiedzeń 
komisji. Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XVIII/138/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 
Projekt uchwały Nr XVIII/139/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kleszczewo na lata 2016-2024 przedstawiła pani Skarbnik. Projekt został szczegółowo 
omówiony podczas poszczególnych posiedzeń komisji. Radni nie mieli pytań, w związku z 
powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XVIII/139/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia 
Projekt uchwały Nr XVIII/140/2016 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy na II 
półrocze 2016r. przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 
Na podstawie planów pracy poszczególnych komisji Pan Przewodniczący zaproponował 
następujące tematy sesyjne : 
- sierpień 2016r. - przygotowani szkół i przedszkoli do roku szkolnego 2016/2017,  
- wrzesień 2016r. - działalność OPS w Kleszczewie – Program  500+ oraz działalność świetlic 
środowiskowych, 
- październik  - podsumowanie Akcji „Lato”, 
- listopad  - podatki i opłaty lokalne na 2017r., 
-grudzień – projekt budżetu na 2017r.  
Wobec braku zgłoszeń  innych propozycji  do planu pracy przez radnych Pan Przewodniczący 
poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XVIII/140/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia 
Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
Przewodniczący poinformował, iż 24 maja 2016r. odbyło się wspólne posiedzenie Komisji 
Oświaty i Kultury, Komisji Finansowo - Gospodarczej oraz Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska, którego tematem było wykonanie budżetu za 2015r. oraz sprawy bieżące 
wynikające z działalności gminy. 
Radny Lammel poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska w dniu 13 
czerwca 2016r. zajęła się tematem dotyczącym zaopatrzenia w wodę i odbiorem ścieków na 
terenie gminy, planem pracy na II półrocze 2016r., a także sprawami bieżącymi wynikającymi 
z działalności gminy. 
Radny Szafrański  poinformował, że w dniu 14.06.2016r. przedmiotem posiedzenia  Komisji 
Finansowo – Gospodarcza były  plany sprzedaży majątku gminy w 2016r. oraz dotacje unijne. 



 7 

Ponadto komisja ustaliła plan pracy na II półrocze 2016r. i zajęła się sprawami bieżącymi 
wynikającymi z działalności gminy. 
Radny Bytniewski poinformował, że w dniu 15 czerwca Komisja Oświaty i Kultury zajęła się 
działalnością szkół i przedszkoli na terenie gminy Kleszczewo, planem pracy komisji na II 
półrocze 2016r., oraz sprawami bieżącymi wynikającymi z działalności gminy. 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 
Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
29 kwietnia odbyło się posiedzenie Rady Metropolii Poznań, na którym omówiono 
wykorzystanie środków z ZIT starania by strategia ZIT w jak najszerszym stopniu umożliwiała 
wykorzystywania tych środków przez gminy. Spotkania konsultacyjne wójtów i burmistrzów 
dotyczące realizacji ZIT odbyły się w Urzędzie Gminy Kleszczewo w dniach 11 V, 2 VI   oraz 
21 VI br. 
7 V - Ogólnopolski Turniej Karate w sali GOKiS w Kleszczewie. 
10 V - spotkanie w UG  z uczniami z Niemiec w ramach współpracy realizowanej przez  ZS w 
Kleszczewie 
3 VI Omnibus Gminny. Zwycięzcami: w kategorii szkół podstawowych Weronika Świątczak 
ze szkoły podstawowej w Tulcach, a w kategorii gimnazjum Oskar Konopelski z Gimnazjum 
w Tulcach. 
4 VI - "Kongres Kobiet" LGD Trakt Piastów, kongres poświęcony aktywizacji kobiet.  
4 VI - zawody OC Powiatu Poznańskiego – I miejsce zajęła Gmina Kleszczewo 
reprezentowana przez OSP Gowarzewo. 
16 VI – spotkanie ZM GOAP związane ze sprawą uzgodnienia treści umowy z miastem 
Poznań w związku z uruchomieniem spalarni odpadów. 
18 VI - Zjazd Oddziału Gminnego Zwiazku OSP i wybranie nowych władz. 
22 VI - UG spotkanie w UG dotyczące dróg powiatowych, w spotkaniu udział wzięli Z. Rusak 
oraz M. Bereżecki. 
17-18 VI Dni Gminy Kleszczewo w tym roku w roli gwiazdy wystapił zespół Myslovitz. 
W części sprawozdania dotyczacej inwestycji, Pan Wójt poinformował, że  na terenie gminy 
trwa budowa bieżni lekkoatletycznej na stadionie w Kleszczewie oraz budowa chodnika w 
Ziminie. 
 
Ad. 16 porządku posiedzenia 
W trakcie  Sesji Rady Gminy Dyrektor ZS w Tulcach Pan Stachowiak przekazał na ręce Wójta 
fotografię żywego obrazu wykonanego przez uczniów ZS w Tulcach wzorowanego na obrazie 
Jana Matejki: ”Zaprowadzenie chrześcijaństwa”. Obraz ten ma stanowić pamiątkę po 
jubileuszu 1050-lecia chrztu na ziemiach polskich. Dyrektor podziękował za bezpłatne 
udostępniania autobusów na wyjazdy edukacyjne uczniów.  
Ponadto do Pana Wójta skierowano następujące pytania : 
Pan Szafrański zadał  pytanie czy droga 433 zostanie przekazana do gminy. Pan Wójt wyjaśnił, 
że droga ta zostanie przekazana do powiatu, a powiat ma prawo przekazać gminie adekwatny 
odcinek. Pan Szafrański zapytał, o którym odcinku jest mowa. Pan Wójt wyjaśnił, że jest 
mowa o tym by przekazać docinek ulicy Sportowej w Kleszczewie i odcinek drogi powiatowej 
o nawierzchni gruntowej z Markowic do Czerlejna.  
Pani Jaroszewska - sołtys Taniborza zapytała czy jest szansa na to by na odcinku drogi z 
Kleszczewa do Gowarzewa postawić ograniczenie prędkości, a przy budynkach znajdujących 
się najbliżej tej ruchliwej ulicy ekrany dźwiękochłonne, gdyż mieszkańcy narzekają na duży 
hałas.  Ponadto pani Sołtys zwróciła się z prośbą o wymalowanie pasów na wysokości 
przystanku autobusowego, bo jak podkreśliła ułatwiło by to przejście na drugą stronę ulicy 
dzieciom dojeżdżającym autobusami do szkół, albo światła które są włączane na przycisk. 
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Pan Wójt poinformował, że warto pomyśleć o ograniczeniu prędkości. Na przejście dla 
pieszych nie ma szans gdyż nie ma tam chodników po obu stronach. Dodał, że mało realne 
wydaje się posadowienie tam sygnalizacji świetlnej jak i wspomnianych ekranów.    
Radny Maciejewski zadał pytanie dotyczące tego co się dzieje w kwestii zbiornika 
retencyjnego, który w kwietniu otrzymał pozwolenie na budowę. Pan Wójt poinformował, że 
inwestor, którym jest WZMiUW w Poznaniu oczekuje na ogłoszenie naboru wniosków w 
ramach programów UE. Zamiar wystąpienia o srodki na tę inwestycję w pierwszej kolejności 
potwierdził Dyrektor WZMiUW podczas spotkania wójtów i burmistrzów Urzędzie Gminy w 
Kleszczewie.  
Pan Szafrański poinformował, że słupki na ulicy Fiołkowej w Tulcach zostały wykonane ale 
poprosił o pozamiatanie tej ulicy.  
Pan Rajchelt zapytał czy niedziałająca sygnalizacja uliczna w Kleszczewie to jakaś większa 
awaria. Pan Wójt poinformował, że awaria została zgłoszona lecz nie ma wpływu na termin w 
jakim awaria zostanie naprawiona.  
W dalszej części posiedzenia o głos poprosiła Pani Kokosza i pani Braun. Panie przedstawiły 
czym ma zamiar zajmować się spółdzielnia socjalna, którą chcą założyć na terenie gminy. 
Poinformowały, że spółdzielnię ma tworzyć 5 osób, które chcą aktywnie pracować. 
Gastronomia i opieka nad dziećmi to dwa kluczowe tematy którymi chcą się zająć działając na 
rzecz mieszkańców gminy. Dzieci będą przebywać w klubie malucha, a mamy będą miały 
szansę wrócić na rynek pracy, a przy okazji będzie można korzystać ze robionych przez 
spółdzielnię posiłków. Panie wnioskowały o udostępnienie lokalu gminnego w celu 
prowadzenia spółdzielni oraz  zadeklarowały, że za otrzymany do dyspozycji lokal będą 
uiszczać opłaty. Zapewniły, że ich celem jest utworzenie dla siebie miejsc pracy, a także 
zapewnienie stałych dochodów w żaden sposób nie obciążających budżetu gminy. 
Radny Bytniewski przypomniał, że na poprzedniej sesji sygnalizował chęć stworzenia takiej 
spółdzielni socjalnej na terenie gminy Kleszczewo. Dzisiaj Panie dalej toczą batalię o 
stworzenie miejsc pracy dla siebie i kilku innych osób z terenu Gminy. Pochwalił 
zaangażowanie Pań i determinację ale będzie potrzebna opinia Wójta oraz mieszkańców. 
Będzie potrzebna konfrontacja stron ale radny popiera takie działanie ze względu na to, że 
Panie chcą coś same zbudować i może warto takie działanie poprzeć. Panie wyraziły gotowość 
współpracy prawników ze spółdzielni socjalnej i prowadzenia dalszych rozmów. Pan 
Bytniewski zwrócił uwagę, że ważne jest nie tylko to czy spółdzielnia uzyska takie dochody by 
opłacić czynsz, ale również  czy da radę utrzymać kilka miejsc pracy. Pan Bytniewski 
zauważył, że pod względem lokalizacyjnym świetlica w Gowarzewie ma szanse powodzenia. 
Panie poinformowały, że spółdzielnia otrzyma dofinansowanie rzędu 120000 zł. Panie 
poinformowały, że chcą oferować również śniadania oraz posiłki na wynos. Dodały, że na 
chwilę obecną jest już 5 dzieci chętnych do sprawowania nad nimi opieki.  
Pani Fludra - sołtys Śródki zadała pytanie dotyczące dofinansowania, jak zamierza spółdzielnia 
poradzić sobie po okresie zagwarantowanego fiansowania, co w przypadku jeśli program nie 
powiedzie się. 
 Panie poinformowały, że mają zapewnienie, że tak dopracowany projekt nie ma szans by „nie 
wypalić”. Konkurencyjna cena i dobre położenie to podstawa założonego planu spółdzielni.  
Przewodniczący Rady Pan Lesiński zadał przybyłym Paniom pytanie dotyczące o jaką część 
świetlicy wiejskiej się ubiegają, czy mają na myśli tylko cześć kuchenną czy kuchenną z salą. 
Panie odpowiedziały, że pod swoją działalność chcą zaadoptować część kuchenną z salą, ale 
jak podkreśliły zapewniły panią sołtys Gowarzewa, że jest chęć współpracy w udostępnieniu 
sal dla mieszkańców wsi.  
Radny Borowczyk zadał pytanie co w sytuacji gdy Panie będą przygotowywać posiłki, a 
wypadnie sytuacja nagłego udostępnienia sali.  
Panie zapewniły, że zawsze można się dogadać w takich kwestiach.  
Pani Sekretarz zwróciła uwagę na fakt, że nie można mówić o „dogadaniu”, istnieje regulamin 
korzystania ze świetlic wiejskich dokładnie precyzujący warunki udostępniania lokalu. Nie bez 
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znaczenia jest również fakt, na jakich zasadach wynajmowane są lokale stanowiące własność 
gminy, odbywa się to w drodze przetargu, a więc trudno zagwarantować, że w wyniku 
przetargu członkowie spółdzielni wynajmą lokal.  
Warto dodać, że przedmiotowy budynek świetlicy pełni również funkcję kulturalną, więc 
ważne jest to aby była ona dostępna dla mieszkańców.  Pani Sekretarz podkreśliła, że świetlica 
wiejska w Gowarzewie pełni również funkcję  lokalu wyborczego podczas przeprowadzanych 
wyborów czy referendów. Biorąc powyższe pod uwagę jej zdaniem nie jest to najlepsze 
miejsce na funkcjonowanie spółdzielni. 
Pani Sekretarz odniosła się również do wspomnianego  przez Panie klubu malucha. 
Prowadzenie klubu malucha podlega rygorom ustawy  o opiece nad dziećmi do lat trzech. Pan 
Rajchelt zadał pytanie czy Panie chcące stworzyć spółdzielnię socjalną wzorowały się już na 
istniejących spółdzielniach czy jest możliwość bezpośredniego przyjrzenia się funkcjonowaniu 
spółdzielni na istniejącej i dobrze radzącej sobie.  
Pan Szafrański poinformował, że spółdzielnia socjalna Wspólny Stół działająca na Śródce w 
Poznaniu  to dobrze prosperująca restauracja. Pan Szafrański poinformował, że to nie jest tak, 
że Panie wymyśliły sobie coś takiego i tyle - to jest poparte biznesplanem. Panie zapewniły o 
swoim poświęceniu i ogromie pracy jaki włożyły w biznes plan.  
Pan Wójt podkreślił, że funkcją Rady w tym momencie jest nie to by ocenić powodzenie czy 
nie takiego przedsięwzięcia lecz określić czy mamy taki lokal który możemy udostępnić. 
Podkreślił, że wynajęcie musi być związane z przetargiem, a taka sytuacja jest nie do 
przewidzenia kto i z jakim pomysłem biznesu w tej lokalizacji chce wystartować. Może być 
taka sytuacja, że ktoś będzie miał lepszą ofertę niż panie, a mieszkańcy będą mieli pretensję, że 
wydzierżawiono świetlicę zamiast organizować w niej np. zajęcia dla mieszkańców.  
Przypomniał, że poprzednie próby wynajęcia tych lokali kończyły się nie tak jak by sobie tego 
życzyła Gmina. Podkreślił, że w takich miejscach na pierwszym planie są potrzeby 
mieszkańców i w tym łatwość i dostępność tych sal.  
Pani Sołtys Śródki zadała pytanie czym się panie kierowały wybierając kierunek działalności 
spółdzielni bo jak wiadomo kluby malucha posiadają liczne obostrzenia, a np. firma 
sprzątająca jak wiadomo nie ma konieczności posiadania lokalu. Panie podkreśliły, że 
otwierają tą spółdzielnię w ścisłym związku ze swoimi pasjami. Poprosiły o odpowiedz w 
sprawie, o której jest mowa gdyż konieczne jest to by mogły składać dalsze dokumenty z tym 
związane.   
Pani Sołtys Gowarzewa poinformowała, że była by skłonna wynająć kuchnię i małą salę 
pozostawiając dużą salę na potrzeby mieszkańców. Poinformowała, że z rozmów 
przeprowadzonych z paniami wynikła taka sytuacja, że w momencie wynajmowania sali 
mieszkańcom na różne uroczystości posiłki miały by być przygotowane przez Spółdzielnię.  
Radny Szafrański zadał pytanie czy panie są zainteresowane małą salką w świetlicy w 
Gowarzewie. Panie odpowiedziały, że nie. Zadał również pytanie co w sytuacji  jeśli ktoś 
wynajmuje salę, a nie chce korzystać z Państwa usług. Panie poinformowały, że nie było by 
możliwe by odstępowały kuchnię obcym osobom do celów obsługi wynajmowanej sali.  
Pan Szafrański zapytał jakie lokalizacje biorą jeszcze panie pod uwagę. Poinformowały, że 
jeśli nie uzyskają akceptacji będą musiały pomyśleć o przeniesieniu lokalizacji spółdzielni 
poza granice gminy.  
Panie poinformowały, że spółdzielnie tego typu o której mówią są brane pod uwagę przy 
przetargach jako pierwsze.  
Pani Anna Woźniak – Tyczka poinformowała, że nie ma przepisów mówiących o tym by 
oferta mogła być dedykowana tylko do jednej firmy. Może to dotyczyć usługi, którą ta firma 
pełni a nie sytuacji wynajęcia mienia od Gminy.  
Na zakończenie Pan Przewodniczący poprosił przybyłe panie o złożenie oficjalnego pisma do 
Urzędu Gminy w tej sprawie i wówczas będzie możliwość ustosunkowania się do propozycji 
pań w tej sprawie.  
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Ad. 17 porządku posiedzenia 
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim za 
przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 19:50. 
 
Protokołowała               Za zgodność z przebiegiem obrad 
Joanna Jankowiak       Przewodniczący Rady Gminy 

 
Henryk Lesiński 


